
Zápis č.  2 z jednání Komise pro kulturu a sport RMČ Praha 1, dne 9. 1. 2023 v zasedací 

místnosti ÚMČ P1 č. 801,  8.patro (Vodičkova 18, Praha 1) 

 

 

 

Přítomni: Giancarlo Lamberti, Martin Arden, Mgr. Ivan Bednář, Petr Burgr, Jan Vlček, Alena 

Šípková 

Nepřítomni – omluveni:  Zdena Buláková 

Zapsala: Adriana Bubeníková  

Hosté: David Bodeček (1. místostarosta), Linda Klečková (vedoucí odboru kultury, sportu a 

zahraničních vztahů), Valerie Talacková (předsedkyně klubu Praha Sobě) 

 

 

Začátek jednání v 15:00 hodin                                                      Konec jednání v 17:00 hodin       

 

 

 

Program jednání: 

 

 

1. Zahájení jednání, odsouhlasení programu, schválení zápisu 

2. Jednací řád komisí Rady MČ Praha 1 

3. MČ Praha 1 liga Golden Tour 

4. Zásady pro spoluúčast MČ Praha 1 – oblast kultury a volného času pro rok 2023 

5. Žádost o spoluúčast – Spolek Malá fronta – „Malostranské farmářské trhy 2023“ 

6. Žádost o spoluúčast – Československý ples, s.r.o. - „Česko-slovenský ples 2023“ 

7. Národní divadlo – „Žádost o odstranění/přemístění sochy Anny Chromy“ 

8. Pomník maršála Josefa Václava Radeckého z Radče 

9. Pronájem pozemku pod ateliérem na Kampě 510/13 

10. Externí hodnotitelé v rámci dotačního programu v oblasti kultury pro rok 2023 - nominanti 

 

 

 

 

 

I. Zahájení jednání, představení nových členů komise, odsouhlasení programu 

 

Jednání Komise pro kulturu a sport RMČ Praha 1 (dále jen „KOKU“) zahájil předseda komise 

Giancarlo Lamberti. Dále požádal o schválení programu jednání a zápisu z minulého jednání dne 

22. 12. 2022. 

 



Hlasování o schválení programu na 2. jednání KOKU dne 9. 1. 2023: 

PRO:   6    ZDRŽEL SE      0      PŘIJATO 

 

Hlasování o schválení zápisu z 1. jednání KOKU dne 22. 12. 2022: 

PRO:   6    ZDRŽEL SE      0      PŘIJATO 

 

Usnesení: Komise pro kulturu a sport schvaluje program na 2. jednání KOKU dne 9. 1. 2023  

a dále schvaluje zápis z 1. jednání KOKU dne 22. 12. 2022. 

 

 

II. Jednací řád komisí Rady MČ Praha 1 

 

Členové komise byli řádně seznámeni s Jednacím řádem komisí Rady MČ Praha 1. Komise pro 

kulturu a sport bere na vědomí aktuální Jednací řád komisí Rady MČ Praha 1. 

 

Hlasování: 

PRO:   6    ZDRŽEL SE      0      PŘIJATO 

 

Usnesení: Komise pro kulturu a sport bere na vědomí aktuální Jednací řád komisí Rady MČ Praha 

1. 

 

III.  MČ Praha 1 liga Golden Tour 

 

Členové komise obdrželi od organizace I.S.C. Sports žádost o finanční příspěvek na startovné     

za MČ  Praha 1 v rámci finálové ligy „Golden Tour“ (Tento bod byl projednán již na 1. jednání 

KOKU dne 22. 12. 2022 kde byl přerušen, a nyní znovu projednán na 2. jednání KOKU dne 9. 1. 

2023).  Komise na jedné straně konstatovala, že nespatřuje konkrétní přínos této akce pro občany 

Prahy 1, avšak, na druhé straně bere na vědomí dlouholetou tradici působení týmu za MČ Praha 1 

v lize Golden Tour. O úhradě startovného pro letošní rok rozhodne kompetentní radní. 

 

Hlasování o nedoporučení spoluúčasti na akci „Golden Tour“:  

PRO:   3   ZDRŽEL SE      3       

Usnesení: Komise pro kulturu a sport nedospěla svým hlasováním k doporučení či nedoporučení 

spoluúčast na akci „Golden Tour“. 



IV. Zásady pro spoluúčast MČ Praha 1 – oblast kultury a volného času pro rok 2023 

 

Členové komise obdrželi platné Zásady pro spoluúčast MČ Praha 1 při pořádání akcí v oblasti 

kultury a volného času pro rok 2023. Komise vzala zásady na vědomí. Linda Klečková požádala, 

aby si členové komise zásady pročetli, případně nejpozději do 16. ledna 2023 zaslali na její e-mail  

své případné připomínky na úpravu. Připomínky budou pak následně zapracovány a předloženy 

Radě MČ Praha 1 k revokaci schválených Zásad 

 

V. Žádost o spoluúčast – Spolek Malá fronta – „Malostranské farmářské trhy 2023“ 

 

Komise od Spolku Malá fronta obdržela žádost o finanční příspěvek na podporu projektu  

„Malostranské farmářské trhy 2023“. Petr Burgr sdělil informaci, že v místě, kde jsou instalovány 

farmářské trhy, bude od 5. února 2023, po dobu dvou měsíců, umístěn zábor staveniště, z důvodu 

naplánované výměny kolejí.  Komise žádost projednala. Giancarlo Lamberti vyzval členy komise 

k finančnímu návrhu. 

 

Hlasování o finančním příspěvku 40.000 Kč: 

PRO:  6     ZDRŽEL SE   0       PŘIJATO 

 

Usnesení: pro kulturu a sport doporučuje RMČ P1 spoluúčast na podporu projektu „Malostranské 

farmářské trhy 2023“ s finanční spoluúčastí ve výši 40.000 Kč. 

Garant: Petr Burgr 

 

Dále komise usoudila, že by bylo vhodné dát do usnesení částku, kterou městská část danou akci 

podpořila formou spoluúčasti, a také, aby bylo součástí usnesení vyčíslení poplatků za zábor 

veřejného prostranství. Linda Klečková sdělila, že k tomu to je nutné, aby Rada MČ Praha 1 

vydala jednotný pokyn všem odborům a všem zpracovatelům materiálů, aby vytvářeli jednotné 

materiály.  

 

Hlasování o doporučení Radě MČ Praha 1: 

PRO:  6     ZDRŽEL SE   0       PŘIJATO 

 

Usnesení: Komise pro kulturu a sport doporučuje Radě MČ Praha 1 vydat jednotný metodický 

pokyn, aby v materiálech do Rady MČ Praha 1 bylo uváděno finanční i nefinanční plnění. 



 

VI. Žádost o spoluúčast – Československý ples, s.r.o. - „Česko-slovenský ples 2023“ 

 

Členové komise obdrželi od společnosti Česko-slovenský ples žádost o finanční podporu na 

konání 9. ročníku galavečera „Česko-slovenský ples 2023“, který se uskuteční v Obecním domě. 

Giancarlo Lamberti vyzval členy komise k finančnímu návrhu. 

 

Hlasování o finančním příspěvku 1.000 Kč: 

PRO:  6     ZDRŽEL SE   0       PŘIJATO 

 

Garant: Terezie Radoměřská 

Usnesení: Komise pro kulturu a sport doporučuje RMČ P1 spoluúčast na 9. ročníku galavečera 

„Česko-slovenský ples 2023“ s finanční spoluúčastí ve výši 1.000 Kč. 

 

 

VII. Národní divadlo – „Žádost o odstranění/přemístění sochy Anny Chromy“ 

 

Členové komise obdrželi žádost, od ředitele technicko-provozní správy ND Ing. Václava 

Peloucha, týkající se odstranění či přemístění sochy I1. Commendatore“ sochařky Anny Chromy 

od hlavního vstupu do Stavovského divadla. Komise žádost projednala a bere ji na vědomí.  

Hlasování o usnesení: 

PRO:  6     ZDRŽEL SE   0       PŘIJATO 

 

Usnesení: Komise pro kulturu a sport nemá žádné námitky proti odstranění sochy s tím, že 

doporučuje najít jiný vhodný prostor na její umístění. KOKU doporučuje projednat žádost o 

odstranění či přemístění sochy Anny Chromy v Komisi pro životní prostředí a ve Výboru pro 

kultivaci a služby v památkové rezervaci, aby nalezli nové umístění. 

 

VIII. Pomník maršála Josefa Václava Radeckého z Radče 

 

Na základě rozhodnutí Rady MČ Praha 1, usnesení č. UR20_0851 ze dne 21. 7. 2020, kde Rada 

MČ P1 souhlasí se záměrem na opětovné umístění pomníku maršála Radeckého na Malostranské 

náměstí, byl členům komise zaslán dopis s žádostí, aby byl tento záměr zrušen (vzhledem 

k důvodům uvedeným v žádosti). Komise se s dopisem seznámila a bere ho na vědomí. 



 

IX. Pronájem pozemku pod ateliérem na Kampě 510/13 

 

Komise obdržela žádost o odpuštění platby „dopočítaného“ nájemného ve výši 127.449 Kč ve věci 

pronájmu pozemku pod ateliérem Na Kampě 510/13, Malá Strana, který využívá jako svůj ateliér 

ak. mal. Markéta Jírová. Na základě této žádosti, bylo před jednáním komise provedeno předsedou 

KOKU místní šetření pozemku pod ateliérem. Pan předseda seznámil členy komise s danou 

problematikou. Petr Burgr nahlásil střet zájmů. Komise konstatovala, že práce ak. mal. Markéty 

Jírové je kulturním přínosem pro městskou část Praha 1 a doporučuje, aby byl ateliér zanechán. 

Dále komise navrhla, že v případě, pokud by došlo k odpuštění nájmu, mohla by paní ak. mal. 

Markéta Jírová darovat vybraným organizacím zřízeným MČ Praha 1 nějaké své umělecké dílo.. 

Komise pro kulturu a sport žádá  Komisi sociální o projednání daného problému. 

 

Hlasování o usnesení: 

PRO:   5   ZDRŽEL SE   1       PŘIJATO 

 

Usnesení: Komise pro kulturu a sport konstatuje, že práce ak. mal. Markéty Jírové je kulturním 

přínosem pro MČ Praha 1 a doporučuje, aby ateliér zůstal zachován.  

 

Hlasování o usnesení: 

PRO:   6   ZDRŽEL SE   0       PŘIJATO 

 

Usnesení: Komise pro kulturu a sport žádá  Komisi sociální o projednání daného problému. 

 

X. Externí hodnotitelé v rámci dotačního programu v oblasti kultury pro rok 2023  

 

Linda Klečková představila členům komise význam a přínos externích hodnotitelů při hodnocení 

zaslaných žádostí v rámci dotačního programu v oblasti kultury pro rok 2023. Dále sdělila 

navržené nominanty na externí hodnotitele a požádala komisi o schválení. 

 

Hlasování o usnesení: 

PRO:   6   ZDRŽEL SE   0       PŘIJATO 

 



Usnesení: Komise pro kulturu a sport vzala na vědomí informaci od Lindy Klečkové, týkající se 

navržených nominantů na externí hodnotitelé, kteří budou předjednávat došlé žádosti. 

 

Různé  

 

V bodě Různé byla podána informace na vědomí, a to že; na Radu MČ Praha 1, dne 10. 1. 2023 

bude předložen materiál „Informace o zajištění komunitní akce – Malostranské masopustní veselí 

2023“. 

 

 

 

 

 

          Zapsala:                                              Ověřila:                         Schválil: 

  

 

 

…………………......      ……………………………  ……………………… 

 Adriana Bubeníková                                Linda Klečková                          Giancarlo Lamberti 

   


